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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért pont a valóban együtt élő, egymást segítő 
többgenerációs családokat büntetik? " 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Az alábbi írásbeli kérdésemre a Dr. Koncz Zsófia által aláírt levél mindössze annyit tartalmaz, hogy
a tárgyban szereplő kérdésre teljeskörűen válaszolt, ezért tekintsem irányadónak a korábban adott
választ.

Ez önmagában már csak azért sem fedheti a valóságot, mivel ebben a konkrét témában kérdés még
nem került benyújtásra. Bár a többgenerációs házak ügyében már valóban többször emeltem szót,
de ebben a kérdésben erre még egészen biztosan nem került sor. A probléma ugyanis éppen abból
ered, hogy bár a kormány hozott intézkedést a többgenerációs házak ügyében, de annak köréből
teljesen  indokolatlanul  kiszorították  a  valóban  együtt  élő  generációkat.  A jogszabály  nyújtotta
kedvezmény ugyanis csak az egymástól elkülönülve élő, valójában inkább fogyasztói közösségként
működőkre  vonatkozik,  holott  a  vonatkozó  kormányrendelet  éppen  az  együtt  élő  generációkat
célozta volna.

Tekintettel  tehát  arra,  hogy a válasz még csak érintőlegesen sem találkozik a levelével hozzám
forduló választópolgár gondjaival, így azt elfogadni nem tudom, hanem változatlan formában újra
benyújtom. Teszem mindezt annak reményében, hogy Magyarország Kormányának képviselőjeként
végre ráébred, hogy milyen problémákkal küzd az ország és a felmerült kérdésekre érdemi választ
ad.

 

Levelével  hozzám  forduló  választópolgár  arról  tájékoztatott,  hogy  előbb  úgy  értelmezték  a
többgenerációs  házakat  érintő  intézkedéseket,  hogy  annak  célja  a  valóban  együtt  élő  családok



 
megsegítése. Meglátásuk szerint azonban a rendelet sajnos sokkal inkább azokat támogatja, akik
esetében a családi kapcsolatok koránt sem biztosak. Lényegében a kedvezményt a társasháznak nem
minősülő többlakásos házak kapják meg, ez viszont nem egyenlő a családok megsegítésével.

A hölgy  férjével,  gyermekükkel  és  születendő  gyermekükkel  a  férj  szüleivel  lakik  együtt.  A
nagyszülők  a  földszinten,  a  szülők  az  emeleten.  Mindkét  szint  teljesen  önálló  lakásként  került
kialakításra, külső bejárat viszont nincs, ezért a jogszabály szerint nem számítanak külön lakásnak.
Erre akkor lenne mód, ha a befalaznák a két lakás közötti területet és külső bejárási lehetőséget
valósítanának meg, tehát ha teljesen elszigetelődnek egymástól, ami viszont az egymás segítését
nehezítené meg. Az építési munkálatok egyébként 3 hónapba és 2 millió forintba kerülnének, amit
nem tudnak kifizetni.

A várhatóan 100 ezer forinttal megemelkedő gázszámlát egészen biztosan nem fogják tudni a két
nyugdíjból, a gyedből a férj fizetéséből kigazdálkodni. Az ízületi betegségekkel küzdő idősek és a
kisgyermekek  miatt  viszont  nem  tehetik  meg,  hogy  nem  fűtenek,  így  attól  tartanak,  hogy  a
szolgáltató előbb-utóbb megszünteti majd a gázszolgáltatást.

 

Sajnos nem az első levél, amit kapok ebben a témában, így egyértelmű, hogy ez a probléma számos
magyar családot érint. A közelgő fűtési szezonra tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1.  Miért  teszik  a  külső  bejárattól  függővé  a  többgenerációs  házakat  megillető  kedvezmények
igénybevételét?

2.  Miért  éppen  a  valóban  együtt  élő,  egymást  segítő  többgenerációs  családokat  szorítják  ki  a
kedvezményből? 

3. Mikor módosítják a vonatkozó jogszabályt annak érdekében, hogy a valóban együtt élő családok
is igénybe vehessék a rezsicsökkentett árú földgázt?

 

Válaszáról az érdeklődő választópolgárt természetesen tájékoztatni fogom.
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